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Bestuursverslag 2024 

 

Dit verslag heeft betrekking op de periode 1 januari 2024 - 31 december 2024. 

 

Bestuur  

Bij aanvang van de verslagperiode bestond het bestuur uit: 

• Voorzitter:  Jan d’ Anjou 

• Secretaris: Herman Heskamp  

• Penningmeester: Wim den Hartog 

• Lid: Lambert Kouwenberg  

• Lid: Ingrid van Eijck 

 

Leden, donateurs en vrienden 

Begin 2024 was het totaal aantal leden/donateurs/vrienden 141 stuks. Het ledental zit in de lift 

mede door meer bekendheid in de regio. Over 2024 hadden we. 

Nieuwe leden: 12  

Opzeggingen:    6 

Overleden:    2  (beiden oud bestuursleden)  

 

 

Bestuur (activiteiten) 

Het bestuur kwam in 2024 vier keer officieel bij elkaar op 19 februari, 29 april, 23 september en 

16 december. Aan drie vergaderingen was tevens een coördinatoren overleg gekoppeld.  

Informeel is er veel vaker contact binnen het bestuur over onderwerpen die zich binnen of buiten 

onze afdeling afspelen. 
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Bestuursleden nemen regelmatig deel aan bijeenkomsten van natuur- en landschaps-

organisaties binnen onze omgeving. De voorzitter neemt plaats in het regionale IVN overleg. 

De Algemene Ledenvergadering vond plaats op 1 maart 2024. Tijdens deze vergadering hadden 

we twee bestuursleden aftredend. Lambert Kouwenberg als lid, werd opgevolgd door Bert van 

der Saag. Herman Heskamp aftredend als secretaris. Helaas was daar geen opvolging voorzien 

en Herman gaat nog een jaartje door. In die tijd hopen we vervanging te vinden. 

Qp12 januari vond onze nieuwjaarsreceptie plaats in het Cultuurhuis Pater Dekker en op 28 juni 

hebben we een avond georganiseerd in de Kiboe voor nieuwe leden, donateurs en vrienden. 

Helaas; van de 25 genodigden kwamen er maar enkelen opdagen. 

 

Verslagen werkgroepen 

 

Werkgroep Excursies  

Coördinator: Chris Holtslag 

Leden: Aad van Leeuwen, Bert van de Saag, Thijs Groenhof, Gerard Nijhof, Jan Coenraadts, Karin 

de Raadt, Hilda Stoltenborg, Jan loonstra, Joop Gerretse, Herma Scherpenzeel, Lambert 

Kouwenberg, , Sandra Omlo en Herman Heskamp. 

 

In 2024 hebben we 15 excursies/wandelingen gehad met een totale opkomst van slechts 241 

gasten. 

Dit is minder dan het jaar ervoor mede door het slechte weer en/of de weersvoorspelling. 

Ook de paddenstoelenexcursie, die normaal heel goed wordt bezocht had dit jaar maar weinig 

deelname ten gevolge van de nieuwe regels van Natuurmonumenten. 

 

Excursies/wandelingen 2024 

 

Dag Datum Thema/plaats Deelname Bijzonderheden 

Zo. 14-jan-24 Doorstappen 11   

Zo. 18-feb-24 rondje Oeken   5 Super slecht weer! 

Zo. 10-mrt-24 Het verhaal 21   

Zo. 14-apr-24 Vroege vogels 11 30 soorten vogels 

Zo. 10-mei-24 Vleermuizen 10 Deelnemers uit Putten 

Vr. 26-mei-24 Fietstocht   7  Teveel evenementen 

Zo. 9-jun-24 Bomen 11   

Vr. 19-jul-24 Avondwandeling 14 Broedseizoen tot 15e 

Za. 18-aug-24 Heide 24   

Zo. 25-aug-24 Landgoed de Molenbeek 48 Samen met Zutphen 

Vr. 15-sep-24 100 Eigenaren bos 10   

Zo. 13-okt-24 Paddenstoelen   5 Problemen NM geen PR. 

Zo. 10-nov-24 Klimaatverandering 17   

Zo. 8-dec-24 Diersporen 15   

Zo. 28-dec-24 Eindejaar 32 Opbrengst voor kasteel 
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Werkgroep Venel 

 

Coördinator: Jos Rouland 

Contacten met boomeigenaren: Kees Norel en Jos Rouland. 

Contact met Apenheul: Kees Norel en Jos Rouland. 

Contact met eigenaar Landgoed De Molenbeek: Jos Rouland. 

Catering: Kees Norel. 

Grootte werkgroep: 16 begin 2024 en 16 eind 2024 (14 knotters en 7 beekruimers; 5 hiervan 

beoefenen beide functies). 

 

Twee hoofdactiviteiten 

 

1. Knotten 

• Gemiddeld aantal deelnemers per werkochtend: 6 

• Aantal werkochtenden (op zaterdag): 16 

• Duur van de werkochtenden: 3 uur (van 9.00 tot 12.00 uur) 

• 2 keer meegewerkt aan groot onderhoud en aanplant in de Harmanahof (6-4 en 3-11); 

• 12 keer (in totaal 140) bomen geknot op 14 verschillende locaties (6-1, 13-1, 21-1, 10-2, 

24-2, 9-3, 23-3, 12-10, 26-10, 9-11, 23-11 en 7-12). 

• Op 21-3 hebben we (met 5 personen) 4 fruitbomen bij een particulier gesnoeid. 

 

2. Beekruimen 

• Gemiddeld aantal deelnemers per werkochtend: 5 

• Aantal werkochtenden (op woensdag): 51 

• Duur van de werkdagen: 3 uur (van 9.00 tot 12.00 uur) 

 

De werkzaamheden bestonden uit het verwijderen van modder, bladeren en takken uit de 

Gravinnebeek, inclusief de twee watervoerende zijtakken. Ook zijn er delen van de beek 

beschoeid, met afvalhout van kasteel Ter Horst in Loenen. 

 

Vanaf 3 januari 2024 stroomt de Gravinnebeek onafgebroken tot in de Eerbeekse Beek. 

Verder is er 10 m3 grond geleverd om de overloop van de beek boven de waterval te dichten. 

Ook is de beschoeiing verstevigd. 

 

Er is een extra bank geplaatst bij de waterval en de omheining is vernieuwd. De NAP-peilschaal 

is verplaatst zodat die zichtbaar is vanaf het bruggetje en vanaf de nieuwe bank. Om het water 

beter op het landgoed te houden, is een stuw gebouwd vóór de Boshoffweg en vóór de 

Eerbeekse Beek. Verder is de zijtak bij het witte huisje opgeschoond, zodat een deel van het water 

terugloopt het bos in. 

 

Nevenactiviteiten 

De beekruimers hebben op 7 donderdagochtenden in januari en februari de opslag van grove 

dennen uit een perceel eiken verwijderd. 

 

Kees Norel is beheerder van het Landgoed de Molenbeek geworden. De beekruimers 

ondersteunen hem hierbij o.a. bij het stukzagen en opruimen van omgevallen bomen en 

afgebroken takken. 
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Andere activiteiten 

De jaarlijkse bijeenkomst van de werkgroep heeft plaatsgevonden op 20 april in de winkel van 

kasteel Ter Horst. Op 25 oktober heeft de groep meegewerkt aan de Nacht van de Nacht. 

 

Goederen in eigen beheer: Inventaris lijst ter inzage. 

Geleend van SLG: 10 pistoolzagen Silky Ibuki en 3 takkenscharen. 

 

 

Werkgroep Natuurtuin 

De werkgroep bestaat uit 5 leden: Gerard Nijhof (coördinator), Ineke Breukink, Jan Coenraads, 

Renée van Doorn en Ronald Geerlof..  

In 2024 zijn er 3 leden vertrokken. Luna Luca, Ben Cornelissen en Maria Bruggink hebben de 

werkgroep verlaten. We gaan dus weer aan het werven. Uiteindelijk bestaat de werkgroep aan 

het eind van het jaar uit 5 personen. Maria heeft aangegeven zo af en toe nog wel wat hand- en 

spandiensten te willen verrichten. De werkochtenden vonden plaats met hulp van de leden van 

de werkgroep Venel en verliepen zoals altijd in een prettige sfeer. 

Dit jaar is er een aantal werkochtenden geweest met als doel elkaar beter te leren kennen en 

daarnaast ook nog enkele werkzaamheden te verrichten in de tuin. De opkomst was matig.  

Ook dit jaar mochten we weer veel bezoekers ontvangen en het Klompenpad dat door de tuin 

loopt is zeer zeker nog steeds in trek.  

Educatie 

Tijdens de zomermaanden juni, juli en augustus zijn er op de zondagmiddagen weer gidsen 

aanwezig geweest in de Natuurtuin. Mensen kunnen bij deze gidsen terecht voor vragen of 

opmerkingen over de tuin. 

Evenals voorgaand jaar hebben we de slootjesdagen ook in de natuurtuin gehouden. Hoewel de 

opkomst wat minder was dan vorig jaar was het een succesvolle activiteit en de locatie is prima. 

De berichtgeving vooraf in de lokale pers was prima verzorgd door Sandra Christiaans. Ook 

gingen er flyers naar de scholen. 

Onderhoud 

Ook dit jaar heeft de VENEL groep ons ondersteund bij de onderhoudswerkzaamheden. Net als 

in vorige jaren is opslag van acacia gerooid, is de braam hier en daar verwijderd en is er een 

aantal bomen gerooid om meer lichtinval te krijgen. 

Dit jaar is er een nieuwe bank geplaatst in de nabijheid van het nieuwe insectenhotel. Het hout 

hiervoor werd beschikbaar gesteld door EBOLA. 

De graanakker is niet geploegd maar er kwamen spontaan wel heel veel zonnebloemen op. 

Waarschijnlijk was dit nog onderdeel van het speciaal hiervoor samengestelde bloemzaad dat 

we twee jaar geleden mochten ontvangen van de gemeente Apeldoorn. Het kweekgras is echter 

nog steeds nadrukkelijk aanwezig..  
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Voor het schuurtje is er vlak voor de kerst een vergunning afgegeven door de gemeente 

Apeldoorn. Echter hierin was wel de restrictie opgenomen dat ook nog een goedkeuring van de 

provincie nodig zou zijn.  

Tot aan het eind van het jaar is over deze toevoeging nog zeer intensief contact geweest tussen 

Natuurmonumenten en de Gemeente Apeldoorn. Onduidelijk is waarom de provincie nu ineens 

ook nog goedkeuring moet verlenen. Hierover is in het tot in detail doorgelopen voortraject geen 

enkele informatie verleend.  

Ontwikkelingen in de natuurtuin 

Voor het komende jaar zal de focus liggen op de bouw van het nieuwe schuurtje. Omdat we nog 

niet beschikken over voldoende financiële middelen zal er een crowdfunding actie opgezet 

worden zodra er groen licht is van Gemeente, Provincie en Natuurmonumenten. 

   

 

Werkgroep Publiciteit 

Onder publiciteit vallen alle stukken naar de media, onze digitale presentaties en Het Groene 

Blad. De media en het internet worden verzorgd door Sandra Christiaans en Herman Heskamp.  

 

In 2024 is de 36e jaargang van Het Groene Blad onder de redactie van Lambert Kouwenberg, Jan 

Coenraadts en Jan Groenhof, weer vier keer verschenen. De opmaak en vormgeving waren weer 

in handen van Herman Heskamp en Ronald Geerlof. 

Met een gemiddelde inhoud van 29 pagina’s per nummer (3 maal 28 en een maal 32) konden we 

telkens een goed gevulde uitgave verzorgen. 

We hadden dit jaar een record aantal van 16 verschillende auteurs! Zij produceerden in totaal 53 

artikelen over zeer diverse onderwerpen op het gebied van flora, fauna, cultuur en IVN-ers.  

 

De verschillende bijdrages waren niet alleen algemeen informatief maar soms ook gebaseerd op 

heel persoonlijke ervaringen. De redactie van Het Groene Blad is blij met alle bijdrages of ze nu 

komen van de ‘veelschrijvers’ of van de mensen die eenmalig ‘een stukje’ leveren. Lange stukken 

zijn welkom maar juist ook die kleine juweeltjes! 

 

Publicaties 

 

Overzicht publicaties regionale bladen (Stedendriehoek, Brummens Nieuws, Regiobode).  

Voorafgaand aan iedere excursie worden de plaatselijke media aangeschreven. Dit heeft het 

afgelopen jaar ca. 15 keer plaatsgevonden. Bijna altijd wordt er in een van de plaatselijke bladen  

(soms in twee) een bericht geplaatst. Plaatsing is niet gegarandeerd; wanneer er niet genoeg 

ruimte is, wordt er niet gepubliceerd.  

 

Daarnaast is er extra media aandacht geweest voor:  

• Venel: zoekende naar knotters,   

• De jaarlijkse slootjesdagen,  

• Informatieavond vleermuizen, 

• Aanwezigheid gidsen in de Harmanahof op de zondagmiddagen in de zomerperiode. 

• Nacht van de Nacht,   
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Voor de nacht van de nacht is er ook in het  informatieblad voor de basisscholen “Sjors” extra  

aandacht besteedt aan dit evenement. Uiteraard zijn de berichten ook op facebook geplaatst en 

worden deze berichten met regelmaat gedeeld. 

 

Begin 2024 zijn nog enkele onderwerpen aan de internetpagina ‘archief’ toegevoegd waaronder 

de excursie overzichten vanaf 2018.  

 

Indien nodig gaat er een digitale nieuwsbrief de deur uit. 

 

Door de werkgroep publiciteit wordt, samen met andere leden, onze kraam bemenst. Dit heeft 

twee keer plaatsgevonden in 2024. De inhoud van de kraam dient gemoderniseerd te worden.   

 

 

Lezingen en evenementen 

 

Niet meer afkomstig van de opgeheven werkgroep scholing en bijspijkeren maar op ad hoc basis 

door bestuur of leden georganiseerd. 

 

Op 23 augustus werd er een lezing over vleermuizen verzorgd door Herman Heskamp gevolgd 

door een stukje praktijk ‘vleermuisgeluiden’ waarbij Chris Holtslag assistentie verleende. 

 

Op 21 september heeft er een bezoek plaatsgevonden aan K3Delta (ontzandingsmaatschappij) 

in de Havikerwaard. Aan het bezoek was een lezing en een excursie over het terrein gekoppeld. 

 

 

 

Projecten 

 

Het inventariseren van bermen als project binnen de gemeente Brummen is dit jaar ook weer 

uitgevoerd onder leiding van Gerard Nijhof. De uitkomst is voor de meeste bermen bedroevend 

maar er zijn gelukkig ook uitzonderingen. Dit onderzoek wordt meegenomen bij het nieuwe 

bermbeheer van de gemeente Brummen. 

 

Schoolproject in samenwerking met Bekenstichting. Initiatief van Bert van der Saag om samen 

met de Bekenstichting kinderen klassikaal en in de natuur kennis te laten maken met 

(sprengen)beken. Dit project is ook dit jaar weer uitgevoerd door IVN leden in samenwerking met 

de molenaars van de oliemolen Eerbeek. 

 

In 2024 heeft de Kiboe (Dorpsboerderij) contact met ons opgenomen om eens uit te zoeken of 

en hoe we elkaar kunnen versterken. Het bestuur heeft hier positief op gereageerd. 

 

Door leden  van de Natuurtuin, met ondersteuning van enkele vrijwilligers, hebben we ook dit 

jaar weer de landelijke slootjesdagen met veel succes kunnen organiseren.    

 

Voor het eerst afgelopen jaar meegedaan met het landelijk evenement ‘Nacht van de Nacht’ op 

vrijdagavond 25 oktober bij het Landgoed De Molenbeek. Een groepje enthousiaste IVN-ers, 

geïnspireerd door Lambert Kouwenberg, heeft ca. 60 personen rondgeleid, waarvan zeker 30 

kinderen. 
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Veel IVN-ers werken op persoonlijke titel aan allerlei projectjes binnen de gemeente Brummen. 

Denk aan klompenpaden, schoonmaakacties en inventarisaties van flora en fauna. 

 

Eind 2024 is er een nieuw project van stapel gelopen. Onder leiding van onze zusterafdeling uit 

Rheden wordt er in 2026 weer een natuurgidsen opleiding gestart. Wij hebben vijf 

opleidingsplaatsen kunnen claimen, wat tot gevolg heeft dat we ook een mentor moeten leveren. 

 

In de gemeente Brummen zijn er veel zorgen over de infrastructuur (wegen en bebouwing) van 

o.a. de papierfabrieken en nieuw te bouwen wijken. Wij kijken mee bij deze processen van de 

Provincie en de gemeente.  

 

 

 

 

Toekomst 

 

IVN Eerbeek e.o. vergrijst, de oprichters van 1989 zijn nu tachtigers. Veel verjonging zit er niet in. 

Op dit moment kunnen we het nog aan, maar er gaat in de toekomst een tijd komen dat het niet 

meer zo vanzelfsprekend is. Veel leden zeggen “Er moet weer een gidsen opleiding komen” maar 

ook dit zet geen zoden aan de dijk.  

 

Het is een probleem dat veel verenigingen op dit moment kennen. Bestuurders (vrijwillig) zijn 

bijna niet meer te vinden en het gebrek aan jonge aanwas zorgt voor veel problemen. Er is al 

aardig wat onderzoek naar gedaan. Kinderen tot ca. 12 jaar kun je op een eenvoudige wijze bij 

de natuur betrekken, maar daarna valt er een gat tot de middelbare leeftijd (uitzonderingen 

daargelaten). Ook met moderne communicatiemiddelen kunnen we dit probleem niet tackelen. 

 

Er bestaan binnen IVN veel programma’s, werkgroepen en commissies om bovenstaande 

problemen op te lossen maar hier heb je ook weer bevlogen (jonge) vrijwilligers voor nodig.  

 

Misschien is fuseren (toekomst) met een actievere afdeling uit de regio een oplossing! 

 

 

 

Namens het bestuur 

Herman Heskamp   Secretaris IVN Eerbeek e.o. 


